
Kronika obce Malesice za rok 2022

Světové události. Evropa

     Rok 2022 byl ve světě, v Evropě i Česku ovlivněn hlavně invazí ruských 
vojsk na Ukrajinu, zahájenou 24. února.  Do Evropy přišly milióny ukrajinských 
uprchlíků, hlavně matek s dětmi.

Česko
 V Česku získalo azyl přes 400 tisíc Ukrajinců.
   
Politický život, správa obce
     Na dubnovém zastupitelstvu odstoupil z funkce místostarosty Mgr. Jiří 
Vaňourek z důvodu odstěhování se z obce. Novou místostarostkou byla zvolena 
Lenka Panýrková, která kandidovala v roce 2018 na téže kandidátce.
     Ve dnech 23. - 24. září se konaly volby do zastupitelstev obcí, se ziskem 77, 
95 %   hlasů je v malesickém obvodu vyhráli Starostové a nezávislí. Druhé bylo 
uskupení Spolu se ziskem 12,94 % hlasů, uskupení PRO Plzeň a kandidátka Vl. 
Vildmana získaly zanedbatelný počet hlasů a zůstaly bez mandátu. Do 
zastupitelstva obvodu byla zvolena jedna poslankyně za uskupení Spolu (ODS, 
TOP09, KDU-ČSL) Markéta Frydrýnová, za vítězné Starosty a nezávislé Aleš 
Tolar, Lenka Panýrková, Jaroslav Svoboda, Petr Pospíšil, Rudolf Kristl, Libor 
Fair, Monika Holá a Zdeněk Vlček.  
    Neuvolněným starostou byl zvolen Aleš Tolar, neuvolněným místostarostou 
Lenka Panýrková a Jaroslav Svoboda. 
    Voleb se zúčastnilo 427 občanů, procentově to znamenalo pouze 60 % občanů 
zapsaných ve voličských seznamech oproti 71,05 % v roce 2018.
     Volby do městského zastupitelstva vyhrálo uskupení Spolu se ziskem 27,73 
% hlasů, druhé hnutí ANO získalo 27,26 %, třetí uskupení Pro Plzeň 9,81 %, 
čtvrtí byli Starostové a nezávislí (7,71 %), ale v Malesicích vyhráli Starostové a 
nezávislí se ziskem 45,4 % hlasů. Neuvolněný starosta Malesic Aleš Tolar se 
stal náměstkem primátora města Plzně, protože Starostové a nezávislí se spojili 
spolu s dalšími menšími uskupeními s hnutím ANO 2011 a ovládli plzeňskou 
radnici. Uskupení Spolu získalo v obvodu 16,45 % hlasů a ANO 2011 14,97 % 
hlasů.
     Rozpočet obvodu byl schválen ve výši 11.152.000 Kč, výdaje ve výši 
15.830.000,- Kč, skutečnost byla 12.372.000,- Kč na příjmové straně a 
12.539.000,- Kč na výdajové straně. Stav Fondu rezerv a rozvoje se snížil na 
10.575.000- Kč.

Veřejný a společenský život 2021
     Do nového roku vykročili občané za příznivého počasí tradiční novoroční 
vycházkou z Malesic do Dolního Vlkýše a zpět.



     V březnu 5. se konal odpoledne v Malesickém dvoře dětský maškarní 
karneval a večer zdarma retrodiskotéka, zvoucí účastníky, aby se dostavili 
pokud možná v dobovém oblečení nebo účesu. Týž den otevřel Malesický dvůr 
opět nový provozovatel, firma Gastro Kalikovský mlýn, který měl celý den 
v nabídce zabijačkové speciality. Bohužel i tento nájemce v září nájem ukončil a 
Malesický dvůr zůstal uzavřen do konce roku.
     V dubnu se sešli občané v budově obvodního úřadu na besedě s bylinkářem 
Ing. Karlem Steinbauerem a uskutečnil se zájezd do Prahy na muzikál Láska 
nebeská v Divadle Broadway. Dotovaná cena pro občany obvodu byla 400,- Kč.
    Velikonocům předcházely dvě společenské akce – velikonoční setkání 
v budově obvodního úřadu organizované Českým červeným křížem a 
velikonoční dílny pro děti na prostranství před pivnicí Pod farou.
      Po dvouleté odmlce občané mohli společně pálit čarodějnice a stavět májku, 
v Malesicích na dolní Malesické návsi a v Dolním Vlkýši u altánku.   
      V sobotu 14. května se konal dotovaný zájezd určený přednostně pro seniory 
od 55 let věku. V programu zájezdu byla návštěva zámku Kynžvart a 
Mariánských Lázní. V Mariánských Lázních si účastníci zájezdu prohlédli Park 
Boheminium se zmenšenými kopiemi nejvýznamnějším českých 
architektonických památek a kolonádu se zpívající fontánou. Cena zájezdu 
zahrnující jízdné, vstupné a oběd byla 495,- Kč. 
     Mezinárodní den dětí se oslavil v sobotu 28. května v Dolním Vlkýši jako 
Vlkýšohraní alias Den dětí v Dolním Vlkýši. Akci uspořádali místní 
dobrovolníci za podpory městského obvodu.  V neděli 29. května se konal Den 
dětí v Malesicích u koupaliště (víceúčelové požární nádrže) u řeky Mže. Od 13. 
do 15. hodiny děti plnily soutěžní úkoly, od 15. hodiny se konala dětská disco-
show, následovala ukázka práce sokolníka. Po celý den byl pro děti k dispozici 
nafukovací skákací hrad, den zakončil táborák.
      Rallye Plzeň projížděla Malesicemi a Dolním Vlkýšem v sobotu 4. června. 
Pořadatelem byl Auto rallye klub Plzeň. Divákům bylo k dispozici malé 
občerstvení, po ukončení rallye od 19. hodiny koncertovala u koupaliště kapela 
Agnes Rock, hrající šlágry od osmdesátých let po současnost.
     V červnu 8. se uskutečnilo setkání seniorů v areálu koupaliště. Jubilanti 
dostali dárek, u táboráku se opékaly buřty.
    Čtvrtý Malesický letňák proběhl v parku u víceúčelového hřiště ve dvou 
termínech 17.-19. června a 25.-27. srpna. Kinematograf bratří Čadíků zde 
předvedl celkem šest českých filmů pod širým nebem. Výtěžek dobrovolného 
vstupného ve výši 14129,- Kč byl věnován na Konto Bariéry. 
     V srpnu 6.  se konal třetí ročník Malesického škopkování, aneb minipivních 
slavností doplněný dětským programem. Na hřišti mělo stánky několik 
minipivovarů, odpolední program byl určen hlavně dětem, ale také starší 
generaci vystoupením hudební skupiny Švejk-band, večer se konal koncert dvou 
rockových kapel. Účast byla kolem sedmi set osob.



     V srpnu se poprvé na koupališti konala zábavná akce Malesická kláda. 
Účastníci stojící na plovoucí kládě měli za úkol shodit soupeře do vody nebo 
kládu přejet na kole. Sezóna na koupališti byla zakončena grilováním selete a 
zpívanou se skupinou Anonymm country.

     Jedenáctý ročník Jarmarčení se uskutečnil první zářijovou sobotu. Po 
úspěchu v minulém roce byl opět doplněn farmářským trhem. Akci uspořádal 
Městský obvod Plzeň 9 – Malesice.   
     Ve čtvrtek 22. září bylo na úřadu městského obvodu slavnostně přivítáno 
sedm nových občánků.
     Koncem září proběhl v Dolním Vlkýši čtvrtý ročník Gulášobraní, soutěže o 
nejlepší guláš. Akci materiálně podpořil úřad městského obvodu. Vítězem se stal 
Jiří Hrbek z Malesic.
    Drakiáda se pro nepřízeň počasí nekonala, 28. říjen byl oslaven Dýňováním a 
lampiónovým průvodem.
     Státní svátek 17. listopadu byl tradičně oslaven volným bruslením v ICE 
Aréně v Plzni na Košutce.
        Vánoční strom byl slavnostně rozsvícen v sobotu 26. listopadu v dolní části 
Malesické návsi, akci doplnilo vystoupení pěveckého sboru žáků základní školy 
v Chotíkově a ohňostroj. Vánočním stromem byl stříbrný smrk, který daroval 
městský strážník působící v obvodu pan Trnka z Bdeněvsi. Na výzdobu stromu 
byly zakoupeny nové ozdoby v ceně 110 000,- Kč.  V Dolním Vlkýši byl opět 
ozdoben živý strom na návsi.  Ve středu 30. listopadu následovalo vánoční 
tvoření a posezení seniorů a členek Českého červeného kříže v zasedací 
místnosti úřadu městského obvodu.  V sobotu odpoledne 10. prosince se 
uskutečnila mikulášská nadílka pro všechny děti do věku deseti let, od 17. 
hodiny následoval ďábelský průvod po obci v provedení skupiny Krampus 
Vodňany. V neděli 18. prosince se v kostele sv. Jiří konal vánoční koncert 
muzikálové zpěvačky Ivany Jirešové a slovenského tenora Mateja Vaníka, vstup 
byl zdarma. 
     Na Štědrý den od 16.30 si občané opět mohli společně zazpívat koledy jak na 
Malesické návsi u sousoší sv. Jana Nepomuckého, tak u kapličky v Dolním 
Vlkýši. Při společném zpívání bylo rozdáváno betlémské světlo.
     Stále vycházela čtyřikrát ročně Devítka, Zpravodaj městského obvodu Plzeň 
9-Malesice, přístupná též na internetu v elektronické formě. Informace o obvodu 
na internetovém Facebooku měly 858 sledujících, službu Chytrý rozhlas, 
poskytující SMS, e-maily a hlášení do aplikací v mobilních telefonech využívalo 
na tři sta uživatelů. V budově úřadu městského obvodu byla ve středu odpoledne 
otevřena místní pobočka Knihovny města Plně.

Spolkový život



     Sbor dobrovolných hasičů kromě svého hlavního poslání pomáhal při 
pořádání společenských akcí a na začátku léta vyčistil víceúčelovou požární 
nádrž sloužící též jako koupaliště. Koncem roku sbor získal novou hasičskou 
dodávku Volkswagen Transporter o kapacitě řidič a osm cestujících, určenou 
nejen pro dobrovolné hasiče, ale také pro potřeby občanů. 

     Tělovýchovná jednota Sokol získala od obvodního zastupitelstva dotaci na 
činnost ve výši 140.000,- Kč na údržbu areálu a na obnovu mládežnického 
fotbalového oddílu. Z přidělených prostředků byly mimo jiné pořízeny hliníkové 
branky pro minifotbal a trénování mládeže. Fotbalový oddíl měl stále dvě 
družstva, A družstvo vybojovalo v červnu postup do krajské soutěže 1.A třídy, 
kde se v polovině soutěže koncem roku nacházelo na šestém místě, B družstvo 
se účastnilo městské soutěže. O provoz hřiště stále pečovali pan Mach a pan 
Martin Hoblík, zápasy komentoval starosta obvodu pan Aleš Tolar. Potěšující 
bylo, že návštěvnost zápasů mírně stoupala.

   Turistický oddíl mládeže získal od obvodního zastupitelstva dotaci na činnost 
ve výši 80.000,- Kč. Děti se scházely každé úterý v klubovně a účastnily se 
sobotních i celovíkendových výprav do přírody.  Učily se poznávat přírodu, 
uzlovat, sportovat a hlavně být aktivní a umět se sami bavit. V létě byl opět 
uspořádán putovní stanový tábor. V září oddíl oslavil desáté výročí svého trvání 
za účasti současných i minulých členů.

     Myslivecký spolek Malesice získal od obvodního zastupitelstva dotaci na 
činnost ve výši 35.000,- Kč. Za poskytnutou dotaci bylo nakoupeno a do přírody 
vypuštěno 10 kusů zajíce polního a 120 kusů bažanta obecného. Sloveno bylo 
15 kusů kohouta bažanta obecného, 2 kusy srnčí zvěře, 15 kusů prasete 
divokého, 49 kusů jelena siky japonského, 6 kusů lišky obecné a jeden psík 
mývalovitý. Spolek měl stále devět členů a hospodařil na 921 hektarech. 
V listopadu se spolek spolu s římsko-katolickou farností organizačně podílel na 
provedení Svatohubertské mše s vystoupením trubačů u kapličky Panny Marie 
Pomocné v Kyjovském lese.

Výstavba a rozvoj obce
     V obvodu byly realizovány tři významné stavební akce. 
     Jednalo se o nový povrch v ulicích Nad Zámkem a v Kyjovské ulici. Po 
dohodě se Správou veřejného statku města Plzně byla realizována úprava 
spočívající v pokrytí poloviny šířky povrchu ulice vegetační betonovou dlažbou 
a poloviny asfaltovým kobercem. Toto řešení bylo možné provést bez svedení 
povrchových vod do dešťové kanalizace, což by stavbu značně prodražilo. 
Součástí projektu bylo vydláždění místního státní pro kontejnery a jeho 
zastřešení.  Akci spolufinancovala Správa veřejného statku spolu s obvodem, 
podíl obvodu dosáhl výše dvou miliónů Kč.



     Cesta podél řeky Mže směrem do Křimic byla v šíři tří metrů a délce 1,6 km 
pokryta asfaltovým betonem, který umožnil smíšený provoz pěších, cyklistů, 
zemědělské techniky i správce povodí. Stavbu v ceně sedmi miliónů Kč 
financovalo Město Plzeň za přispění evropské dotace. Malesický a křimický 
obvod společným nákladem vybudovaly u cesty odpočinková místa s lavičkami, 
odpadkovými koši a stojany na kola. Bohužel na podzim obvod řešil časté 
stížnosti na znečištění cesty zemědělci. 
   Třetí významnou akcí bylo zúžení chodníku v Chotíkovské ulici v jeho části 
vedoucí na hřbitov o půl metru na 1,5 metru. Zúžení vozovky, ke kterému 
v důsledku výstavby chodníku došlo, působilo v tomto místě časté nehody. 
Rozšíření vozovky financovala Správa a údržba silnic Plzeňského kraje.
    V dubnu odsouhlasili zastupitelé, aby se plánovaná oprava plotu kolem úřadu 
městského obvodu nahradila rozšířením zpevněné plochy pro parkování aut na 
dvoře úřadu, akce se uskutečnila v době velikonočních svátků. Sklad komunální 
techniky na dvoře úřadu dostal novou střechu a vrata v ceně 325 000,- Kč.
     Katolická farnost získala od obvodního zastupitelstva příspěvek ve výši 
30.000,-Kč na dokončení opravy elektroinstalace v kostele sv. Jiří.
     Stavební úřad vydal 53 stavebních povolení, z toho 16 povolení na rodinné 
domy, z toho v Dolním Vlkýši se jednalo o 8 povolení. Zkolaudováno bylo 29 
staveb, z toho 11 rodinných domů, z toho v Dolním Vlkýši 6. 
     Bylo pokračováno v projektování Domu seniorů Nový Schulverein na 
náklady obvodu.
     V prosinci zastupitelé odsouhlasili návrh podat Městu Plzni žádost o 
demolici staré stodoly v Dolním Vlkýši v majetku města vzhledem k jejímu 
havarijnímu stavu a neúspěšnému pokusu o prodej.
     Od března došlo k rozšíření dopravní obslužnosti obvodu. K trolejbusové 
lince číslo 11, jezdící na trase Malesice (Křimice) - Ústřední hřbitov, přibyla 
autobusová linka číslo 35, obsluhující trasu Dolní Vlkýš – Malesice – Chotíkov 
– Globus - Košutka. Tato linka však byla, kromě dopravy žáků do základní 
školy v Chotíkově, využívána minimálně, a proto došlo začátkem prosince k její 
úpravě. Dopravu žáků do Chotíkova a zpět opět převzala soukromá společnost 
Arriva a linka 35 začala jezdit v odpoledních hodinách v režimu tzv. jízd na 
zavolenou, kdy cestující jsou převážení osobním vozidlem řízeným 
pracovníkem Plzeňských městských dopravních podniků.

Životní prostředí

     Centrum obce nadále trápila hustá tranzitní, ale i stoupající místní doprava. 
Výstavba severozápadního obchvatu Plzně, jehož zprovoznění by mělo tranzitní 
dopravu v centru Malesic částečně snížit, pokračovala dle plánu.
      Vzhledem k hluku šířícímu se občas z průmyslové zóny mezi Malesicemi a 
Radčicemi vybudovaly oba obvody systém stálé kontroly hluku na veřejném 



prostranství. Malesické hlukové čidlo bylo instalováno na křížení ulic K sv. 
Josefu a Nad Zámkem, jeho výsledky bylo možné sledovat na internetové 
stránce www.monitoring.cz
    Akce Ukliďme Česko, ukliďme Malesice a Dolní Vlkýš se konala 2. dubna.  
Bylo sebráno zanedbatelné množství odpadu, z čehož bylo možné soudit, že se 
pořádek na katastru obvodu proti minulým rokům zlepšil.
     Svoz domovního směsného a tříděného odpadu zajišťovala nadále plzeňská 
příspěvková organizace Čistá Plzeň. Obvod investoval do vylepšení šesti 
kontejnerových stanovišť, aby popelnice na tříděný odpad neznehodnocovaly 
své okolí. Stanoviště byla zpevněna, ohrazena a vybavena zarážkami pro přesné 
ukotvení kontejnerů. Celková cena byla 562.000,- Kč, z toho Fond životního 
prostředí Města Plzně přispěl 200.000,- Kč. Stanoviště u mateřské školky bylo 
přeměněno na polopodzemní, přičemž vlastní zařízení v ceně několika set tisíc 
korun získal obvod zdarma, protože firma je vybudovala jako referenční ukázku 
na Plzeňsku. Instalovány byly tři polopodzemní kontejnery, z toho po jednom 
pro plasty a papír, třetí je rozdělen na prostor pro sklo a pro kovové obaly. 
Obvod uhradil pouze instalaci kontejnerů na prostranství patřícím TJ Sokol.
     Občanům vyvážejícím odpadní vody z žump do okolních čističek, kterým 
dosud obvod od roku 2020 uhrazoval jednu třetinu nákladů, byla z prostředků 
Města Plzně zvýšena úhrada o další třetinu nákladů na celkem dvě třetiny 
prokazatelně  vynaložených nákladů do maximální výše 3000 Kč za čtvrtletí. 
Tím se cena za vývoz metru krychlového splašků přiblížila 50,- Kč, což byla 
cena odpovídající ceně stočného ve veřejné kanalizaci. Ani zvýšení příspěvku 
však nevedlo ke snížení zápachu linoucího se za nepříznivých klimatických 
podmínek z dešťové kanalizace ve středu obce.
     Obvod se zapojil do projektu Živá krajina, který se snaží o to, aby v krajině 
bylo opět zadržováno potřebné množství vody a aby se předcházelo erozi půdy. 
V malesickém obvodu se jednalo o zlepšení podmínek v povodí Čemínského 
potoka. Návrhy autorů projektu plánoval obvod realizovat například v podobě 
obnovy remízků, stromořadí nebo původních polních cest.

Obyvatelstvo
     K 31. 12. 2022 žilo v obvodu 912 obyvatel, z toho bylo 434 mužů a 478 žen, 
dětí do patnácti let bylo 167. Z toho v Dolním Vlkýši žilo 166 osob. Na úřadu 
městského obvodu mělo nahlášeno trvalé bydliště 24 osob. Cizinců s trvalým 
nebo přechodným povolením k pobytu bylo 24, pobytové oprávnění 
v souvislosti s válkou na Ukrajině bylo uděleno 17 osobám.
     V obvodu se narodilo třináct dětí, šest děvčat a sedm chlapců, z toho 
v Dolním Vlkýši dvě děvčata. Zemřelo pět osob, Marie Loudová 68 let, Blanka 
Perlíková 66 let, Božena Routová 68 let, Zdeněk Strakatý 82 let, Zdeněk 
Valenta 75 let. Počet obyvatel začal stagnovat přes příznivou bilanci nově 
narozených a hlavně přes jedenáct nově kolaudovaných rodinných domů. Jejich 



noví obyvatelé se zřejmě neodhlásili ve svých původních bydlištích, což 
přinášelo obvodu ztrátu z daňových příjmů a omezení dalšího rozvoje.
     Krátce po přepadení Ukrajiny Ruskem se začátkem března v Malesicích 
objevili ukrajinští uprchlíci, kteří byli ubytování v soukromé ubytovně na 
zámku. Krajský úřad v krajní nouzi uzavřel s provozovatelem smlouvu, ale 
podmínky na ubytovně byly silně nevyhovující. Počet ubytovaných běženců 
dosáhl v krátké době 119, z toho byla většina matek s dětmi. Běžencům byla 
poskytnuta základní sociální pomoc, za podpory veřejnosti se podařilo ubytovnu 
vybavit základním zařízením, uskutečňovaly se opakované dodávky potravin a 
základních životních potřeb. Ve spolupráci s Diakonií Západ byla zorganizována 
služba hlídání dětí, protože mnoho Ukrajinek si našlo v okolí práci. Jako 
poděkování za projevenou solidaritu byla v Malesickém dvoře zorganizována 
akce Ukrajinky zvou na boršč. Nevyhovující podmínky v ubytovně, 
nevyhovující likvidace odpadních vod a nevyjasněné vlastnictví zámku dvěmi 
vlastníky vedly k tomu, že krajský úřad koncem května uprchlíky z ubytovny 
postupně přestěhoval. Značná část obyvatel obvodu měla s běženci soucit a 
snažila se jim pomáhat, ale bohužel část obyvatel od začátku války měla vůči 
solidaritě s nimi výhrady a odmítala, aby jim byla poskytnuta jakákoliv pomoc. 
     
Bezpečnost
    
     Během roku došlo na silnicích v okolí Malesic pouze k sedmi dopravním 
nehodám, pouze při jedné z nich došlo k lehkému zranění.
     Hlášení od Policie ČR zahrnovala pouze banální činy. Jednalo o poškození 
sloupu elektrické energie u hřiště neznámým pachatelem, jedenkrát došlo 
k napadení v rodině, odcizeno bylo kolo odložené na polní cestě, jeden občan se 
stal obětí   internetového podvodníka. Jednou byla zapálena rohožka před 
dveřmi bytu a jednou byly poničené dveře na ubytovně. V březnu došlo k požáru 
trávy u rybníku způsobenému neopatrností brigádníka najatého rybáři na údržbu 
břehů rybníků. Byl nutný zásah hasičů, ale ke škodám nedošlo.
     Na podzim byl dokončen projekt rozšíření městského kamerového systému 
v obvodu. Nově byla kamerami pokryta místa u bytovek v ulici U Potoka, 
křižovatka ulic Chotíkovské a Ke Kostelu a prostor víceúčelového hřiště v ulici 
Ke sv.  Josefu. Kamerový systém obvodu v počtu sedmi kamer (pět 
v Malesicích, dvě v Dolním Vlkýši) byl připojen do městského kamerového 
systému a data byla ukládána v datových centrech Správy informačních 
technologií Města Plzně. Součástí zakázky byla i instalace dvou úseků 
vzdušného vedení optických kabelů. Finanční prostředky poskytlo město 
z fondu prevence kriminality.

Počasí



     Počasí v Plzeňském kraji bylo celoročně o 1,1 °C teplejší oproti 
dlouhodobému krajskému průměru a napršelo 98 % dlouhodobého krajského 
průměru z let 1991-2020.
     Zima byla v kraji teplotně nadprůměrná, v únoru byla průměrná teplota o 3 
°C vyšší než dlouhodobý normál, s průměrnými smíšenými srážkami. Na Nový 
rok bylo polojasno, ráno 10 °C, odpoledne 12 °C. Ranní lednové teploty se 
pohybovaly kolem nuly, pouze 7.  ledna klesla teplota na -7 °C. V únoru klesly 
tepoty pod nulu pouze ojediněle, od 16. do 23. vál silný vítr doprovázený občas 
dešťovými přeháňkami. Březen byl teplotně průměrný a suchý, v kraji napršelo 
v kraji pouze 41 % srážkového průměru. Ranní teploty do 14. klesaly pod nulu, 
1. března byla naměřena nejnižší ranní teplota končící zimy -8 °C, 15. března 
přišel téměř po měsíci sucha vydatnější déšť. Od 19. do 26. března bylo opět 
suché a jasné počasí, ranní mrazíky byly doprovázené odpoledními teplotami 
pohybujícími se kolem 20 °C. 
     Nejchladnějším měsícem vzhledem k dlouhodobému průměru byl duben (-
1,8 °C, 6. dubna klesla teplota na -6 °C), ale srážkově byl bohatší, v kraji 
napršelo 138 % dlouhodobého průměru. Květen byl suchý, ale teplý, od 7. 
května stoupaly teploty nad 20° C. 11. května bylo k večeru 29 °C, 20. května 
dosáhla teplota 28 °C, večer přišla první bouřka s deštěm a silným větrem, 
v Plzni na Mikulce dosáhla rychlost větru 126 km za hodinu.
     Červen, červenec a srpen byly teplotně nadprůměrné, srážkově vydatné byly 
červen a srpen, červenec byl suchý (43 % průměru). První letní tropický den byl 
18. června (31 °C), celkem bylo zaznamenáno 23 tropických dnů, kdy teplota 
dosáhla 30 a více stupňů. Nejvyšší teploty byly zaznamenány 20. července (37 ° 
C) a 25. července (36 °C)
      Září bylo chladnější (-0,9 °C), babí léto se dostavilo pouze 2.-7., kdy se 
teploty pohybovaly mezi 21 °C a 25 °C, zároveň bylo září srážkově nejbohatším 
měsícem (v kraji 211 % dlouhodobého průměru).  Říjen byl suchý (56 % 
dlouhodobého krajského průměru), ale stejně jako únor o 3 °C teplejší, přesto 
21. klesla ranní teplota na -1 °C. V listopadu se ranní teploty pohybovaly 
většinou nad nulou, srážkově byl průměrný.
     Ranní teploty se v prosinci v první dekádě pohybovaly kolem nuly, ve druhé 
dekádě klesaly pod nulu, nejchladněji bylo 13. a 18. (-10 °C), v ulici Za 
Kostelem -12 °C.  Ve třetí dekádě se oteplilo, na Štědrý den ráno bylo 7 °C, 
odpoledne 8 °C, se slabou přeháňkou, v následujících svátečních dnech teploty 
dosahovaly 10 ° C, na druhý svátek vánoční k večeru pršelo. K ochlazení došlo 
po Vánocích, 27.-28. klesly ranní teploty na -2 °C. Na Silvestra se vyčasilo, bylo 
slunečno, ráno 10 °C, odpoledne 15 °C. 
     Teplotní údaje pro obec vycházely z měření na dvou místech v Chotíkovské 
ulici.

20. 8. 2023                                                                        Zapsala Marie Hálová


